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Zoals aangekondigd. hebben we op 3 augustus in het 
Bijenhuis een gesprek hierover gehad met ertegen-
woordigers van allerlei kanten in de bijenhouderij. Ik heb 
ze genoemd in mijn vorige PC'. Ondanks de vakantie 
was elke tak ook vertegenwoordigd. Zoals dat gaat bij een 
gesprek met mensen uit verschillende gebieden, is er 
breed gesproken en moesten we eerst tijd besteden aan 
beeldvorming: wat is de stand van zaken? 
Vervolgens hebben we geconstateerd dat het nu weinig 
zin meer heeft voor dit jaar nog nieuwe maatregelen te 
treffen. Je zou kunnen denken aan beperking van de 
thuisreis van de heide of uit de polder van kasten die niet 
onder het reisverbod vallen, maar daarvoor ontbreekt de 
wettelijke basis en je zou het de eigenaars wel heel lastig 
maken. En wie zou controleren dat men zich aan dit 
vrijwillige reisverbod houdt? Wèl moeten we ons nu goed 
gaan voorbereiden op het nieuwe seizoen. 
Daarvoor zijn afspraken gemaakt. De VD en Ambrosius-
hoeve onderzoeken de mogelijkheid en kosten van 
ontsmetting van materiaal door gammastralen.•De 
Koninginneteeltcommissie bereidt regels voor over 
koninginneteelt in het volgend seizoen; de ziekte-
bestrijders van de organisaties overleggen onderling én 
met de VD om een nieuw gezondheidsprogramma te 
starten en ik oriënteer me op de mogelijkheid van 
registratie van imkers, al was het maar om bij nieuwe 
haarden sneller de contacten te kunnen opsporen. 
Inmiddels heb ik nog weer een gesprek gehad met de 
Dienst Gezondheidszorg voor Dieren over hun eventuele 
hulp aan ons en helaas loop je overal op tegen 
bezuinigingsacties van de overheid en gelet op de 
kabinetsplannen ontdek je weinig lichtpuntjes. 
Toch moeten we ons realiseren dat wij niet het enige land 
zijn met vuilbroed en dat andere landen er al een ruime 
ervaring mee hebben. Wij zijn lang gespaard gebleven. 
Maar in die andere landen wordt nog druk geïmkerd en zo 
kunnen wij dat straks ook. En hoe somber waren we niet 
toen Miss varroa in aantocht was en al is ze nog steeds 
niet populair, zij is ons niet de baas geworden. Het vergt 
wèl meer van onze nauwkeurigheid en discipline, maar 
zoals ik vorige keer zei, dat kunnen we van onze bijen 
afkijken. Het zou alleen goed zijn als de Ambrosiushoeve 
de ruimte kreeg om ons door onderzoek verder op weg te 
helpen. 
Zo heeft de Arnbrosiushoeve op verzoek van de AID een 
groot aandeel gehad in het vaststellen van de oorzaak van 
de grote bijensterfte in Rijsbergen en Zundert, waardoor 
gebleken is dat de fout lag bij de teler van skimmia's. Het 
doet je goed te lezen dat de imker die 23 volken verloor, 
zijn stand al weer bijna op sterkte heeft. Bemoedigend 
voor de vuilbroedslachtoffers. 
Op de agenda voor september staat een 'brainstormsessie' 
met enkele mensen over de jubileumviering, de 
septembervergadering van HB met de groepsbesturen en 
een HB-vergadering. Het is maar goed dat de inwintering 
bijna achter de rug is. Oh ja, u vergeet toch de 
varroamijtbestrijding niet door de vuilbroedzorgen? 

VBBN 

Ledenwerving 
Herta van der Reijden-Rynja 
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In januari heb ik via de Nieuwsbrief de secretarissen van 
alle subverenigingen opgeroepen om aan het Algemeen 
Secretariaat de namen van cursisten door te geven, zodat 
wij hen een informatiepakket met aanmeldingsformulier 
konden sturen. Daarop is een flink aantal aanmeldingen 
gevolgd. Volgend jaar willen wij deze actie graag 
voortzetten. Voor subverenigingen ligt een informatie-
pakket 'Ledenwerving' klaar, met daarin tips hoe men een 
drie-daagse kennismakingscursus kan opzetten, hoe de 
pers benaderd kan worden en hoe men de leden aan zich 
kan binden. Ook kunnen er aanmeldingsformulieren 
besteld worden op naam van de subvereniging en is er een 
ledenwervingsfolder die eventueel met gegevens van de 
eigen subvereniging kan worden aangevuld. 
De subverenigingen die de meeste nieuwe leden hebben 
bijgeschreven krijgen van het HB een presentje. Het gaat 
hierbij wel om nettogroei, dus vijf nieuwe leden en tien 
eraf telt niet! 
Bij een totale groei van zeven leden krijgt de sub-
vereniging f50. Bij een totale groei van tien leden is dat 
1'100. De relatief meest gegroeide subvereniging krijgt een 
6-ramer cadeau en de subvereniging met de meeste 
nieuwe leden een 10-ramer. 'Relatief meest gegroeid' wil 
zeggen dat een subvereniging die van 10 naar 12 leden 
gaat het beter heeft gedaan dan een subvereniging die van 
100 naar 119 leden is gegaan (respectievelijk 20% en 
19%). Op die manier hebben ook de 'kleintjes' een kans 
om in de prijzen te vallen. 
Wij houden de telling voor u bij. de winnaars krijgen voor 
het eind van het jaar bericht. 

Uit de PC van de voorzitter 
Dick Vunderink 
Helaas, het vuilbroed blijft onze gemoederen bezig 
houden. Weer nieuwe uitbraken of beter het gevolg van 
eerdere uitbraken. Triest voor de imkers die het treft en 
laten we een beroep doen op hun collega's om hen te 
helpen weer een nieuwe stand op te bouwen. En uiteraard 
zorgelijk voor ons allemaal, want wij zijn deze narigheid 
nog niet kwijt. We moeten erg op onze hoede zijn en 
voorlopig alle uitwisselingen van bijen en materiaal 
beperken. 
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De stand van de VBBN afdelingen Bennekom en Ede. 
Foto J. Beetsma 

observatiekan waren aanleiding tot veel vragen en 
opvallend vaak van bezoekende imkers! 
De verkoopstand was opgebouwd van berkenstammetjes 
en afgedekt met een strodak. De verkoop van honing. 
snoepjes en koeken liep gesmeerd. Vooral de versgetapte 
phaceliahoning in een pot met een speciaal ontworpen 
'Fleurig' etiket ging grif van de hand. Aan alle kopers en 
belangstellenden werd een door de voorzitters van de 
VBBN en van de subverenigingen Bennekom en Ede voor 
dit doel samengesteld voorlichtingsboekje uitgereikt. Naar 
aanleiding hiervan zullen naar verwachting veel kinderen 
op school een spreekbeurt over bijen houden. 
De stand werd in een drieploegendienst, van 10 uur 's 
ochtends tot 11 uur 's avonds, bemand door twee of drie 
personen. In totaal hebben 23 leden in deze ploegendienst 
meegedraaid! De samenwerking liep perfect. 

Bijenteelt en bestuiving op 
Fleurig '94 te Ede 
Joop Beetsma 
Van 11 tot en met 24 augustus werd op het landgoed 'De 
Valouwe' in Ede de manifestatie Fleurig '94 gehouden. 
Tientallen plantenkwekers en hoveniers hadden ca. 
12.000 m2  van het expositieterrein omgetoverd tot model-
tuinen, compleet met vijvers, fonteinen en watervallen. 
Daarnaast waren de leveranciers van tuinhuisjes, -meubels 
en kassen ruim vertegenwoordigd. 's Avonds was het 
gehele terrein met fakkels en schijnwerpers feeëriek 
verlicht. Deze manifestatie trok 80.000 bezoekers. 
Leden van de VBBN-subverenigingen Bennekom en Ede 
hadden al ruim van te voren plannen gemaakt om een 
stand in te richten. Met het expositiemateriaal uit het 
Bijenhuis en de korvencollectie van de subvereniging Ede, 
werd in de open lucht een aantrekkelijke voorlichtings-
stand over de bestuiving door bijen ingericht. De veiling 
van Kesteren had voor dit doel fruit beschikbaar gesteld. 
In een tuinhuisje werd een videofilm vertoond over de 
biologie van de honingbij en het belang van de bijen voor 
de bestuiving van gewassen en wilde planten. Op de 
tuinbank voor het huisje kwamen regelmatig groepjes 
bezoekers uitrusten om tegelijkertijd van de film te 
genieten. De buiten opgestelde vitrines, de korf, waarin 
men via een spiegel de bijen aan het werk kon zien, en de 

Ook de ANI was met een fraaie stand aanwezig. Volgend 
jaar misschien samen met de VBBN? Foto J. Beetsma 

De Eper bijen- en honingmarkt 
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De extreme zomer 1994 is met een natte juni- en een 
warme julimaand voor veel imkers niet gunstig geweest 
voor de produktie van honing. Desondanks werd er op 
3 augustus 520 kg honing in potten aangevoerd, waarvan 
ruim de helft verkocht werd. De aangevoerde 18 kg 
raathoning werd bijna geheel verkocht. 
Voor de honingkeuring waren er tien inzendingen van vier 
inzenders. Dit leverde voor hen eerste prijzen A, B en C 
op (100, 99, respectievelijk 98 punten). De heer P. School 
uit Epe leverde een uitstekende prestatie met 100 punten 
voor vloeibare honing en 99 punten voor heidehoning. 
Het optreden van besmettingen met Amerikaans vuilbroed 
(recentelijk dicht bij huis in Nunspeet), heeft duidelijk 
invloed op de verkoop van bijenvolken gehad. De imkers 
proberen te voorkomen om besmette volken in huis te 
halen. Toch werden er veertig bijenvolken aangevoerd. 
Voor kastvolken werd gemiddeld f 1 10,- betaald, voor 
korven en 6-ramers f 50,-. De prijs voor de grootste 
aanvoer van volken ging naar D.J. Kuiperij uit Silvolde 
die met 14 volken aanwezig was. Er werden geen volken 
voor de keuring aangeboden. Indien een volk met AVB 
besmet zou zijn, zou het keuren een onverantwoord risico 
voor de keurmeester zelf opleveren. 
Op de 42-ste Eper bijenmarkt ontbrak uiteraard de eigen 
verenigingskraam niet. Er werd propagandamateriaal 
aangeboden en reclame voor de in het voorjaar 1995 te 
starten beginnerscursus werd gemaakt. Voldoende 
cursisten meldden zich aan maar er kunnen er nog enkelen 
bij. Tevens werd er een prachtige bijenvideofilm vertoond 
en ontbrak de demonstratiekast met bijen niet. Ook in het 
Dr. Loeffpark stond een bijenvolk in een glazen 
demonstratiekast opgesteld. 
Hoewel de bijenmarkt al om 07.30 uur begon, vond de 
officiële opening zoals gebruikelijk om 10.00 uur door de 
burgemeester plaats. Na een inleidend woordje door de 
secretaris van de bijenvereniging, de heer 
M.C.A. Bijleveld, gaf burgemeester De Loor een 
interessante lezing over wat er allemaal met honing door 
de eeuwen heen werd en nog wordt gedaan. Zelfs een 
recept voor een huidcrême voor de dames ontbrak niet. 
De volgende Eper bijen- en honigmarkt zal worden 
gehouden op 2 augustus 1995. 
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